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فرمانده نيروي هوافضاي سپاه:
هرتهديديرادرهمانسطحپاسخميدهيم

فرمانده نيروي هوافضاي س�پاه عنوان كرد 
كه مسئولان رژيم صهيونيستي بارها و بارها 
تهديداتي عليه ايران مطرح مي كنند، اما به 
خوبي مي دانند بهاي هر حمل�ه اي به ايران و 
پاسخ ما آنچنان سنگين خواهد بود كه حتي 
تصور آن هم كابوسي مرگبار برايشان است. 
سردار اميرعلي حاجي زاده فرمانده نيروي هوافضاي 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامي در جمع دانشجويان شركت كننده در دوره راهبردي 
خط امام در مش��هد مقدس با بيان اينكه پس از انقلاب همواره نيروهاي مس��لح در 
بخش نظامي با بهره مندي از تدابير فرماندهي معظم كل قوا از تحريم ها عبور كرده اند، 
گفت: اميد است مديران و افسران عرصه  اقتصاد مقاومتي نيز بتوانند با الگوگيري از 
اين ش��يوه هاي موفق بر تحريم ها و تهديدهاي دشمن به نحوي مناسب غلبه كنند. 
حاجي زاده گفت: رژيم صهيونيستي ممكن است تصميمي مبني بر تجاوز عليه ايران 
داشته باشد اما قطعاً با بررسي پيامدها و عواقب آن و واكنش بسيار شديد جمهوري 
اسلامي ايران به اين نتيجه خواهد رسيد كه تصميم ناپخته اي گرفته است. فرمانده 
نيروي هوافضاي سپاه با بيان ضعف بسيار رژيم صهيونيستي و عدم توانايي اقدام نظامي 
عليه ايران اظهار داشت: ما حتي با فرض احتمال يك هزارم اينكه كشور هدف حمله 
ناگهاني اين رژيم قرار بگيرد، آماده ايم. وي افزود: مسئولان رژيم صهيونيستي بارها 
و بارها تهديداتي عليه ايران مطرح كرده اند، اما به خوبي مي دانند بهاي هر حمله اي 
به ايران و پاسخ ما آنچنان سنگين خواهد بود كه حتي تصور آن هم كابوسي مرگبار 

برايشان است. جمهوري اسلامي به هر تهديدي در همان سطح پاسخ مي دهد. 
حاجي زاده در ادامه سخنان خود در جمع دانشجويان با اشاره به مطرح شدن 
خودكفايي و بومي سازي پس از پيروزي انقلاب و تأكيدات و پيگيري هاي مقام 
معظم رهبري گفت: نگاه فرماندهان، مس��ئولان، مديران و آحاد پاسداران و 
نيروهاي مس��لح همواره به فرامين فرمانده معظم كل قوا بوده و است و علت 
موفقيت نيروهاي مسلح جمهوري اسلامي در بحث خودكفايي همين گوش 
به فرمان امر ولايت بودن است. وي سپس با مطرح كردن اين پرسش كه وقتي 
مقام معظم رهبري بحث بومي سازي و ما مي توانيم را مطرح مي كنند، با وجود 
اين حجم عظيم نيروهاي جوان و مستعد، مشكل كجاست كه هنوز گام بزرگي 
در كشور در اين رابطه برداشته نشده است؟ ادامه داد: مشكل مديران مياني اند. 
مديران مياني بايد تدابير و ايده هاي ناب را با توانمندي هايي كه امروز وجود دارد 
به محصول تبديل كنند كه متأسفانه اينگونه نيست. حاجي زاده در پايان تصريح 
كرد: ما امروز توان خود را در سطح وسيعي باور كرده ايم و مي توانيم بند ناف خود 
را از بيگانه قطع كنيم. با به كار بستن تدابير رهبري ضمن اينكه از مرز تحريم ها 

مي شود گذشت، اجازه خودنمايي هم به دشمن نمي دهيم.
---------------------------------------------------------

جغرافيايجهاناسلام
دستخوشتوطئههايامريكاست

نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامي عنوان كرد كه امروز 
جغرافياي جهان اسلام دس�تخوش توطئه هاي ننگين امريكا شده است. 
به گزارش فارس، حجت الاسلام والمسلمين علي سعيدي در اولين هم انديشي نقش 
حوزه هاي علميه و بسيج در مديريت جهادي و عرصه فرهنگ با اشاره به موضوع 
جنگ تمدن ها كه از سوي امريكا به جهان منتشر ش��د، اظهار كرد: بعد از سقوط 
ش��وروي، امريكا براي حاكميت مطلق بر جهان كمر همت بست و تحليلشان اين 
بود كه گسل جهان اسلام مهم ترين خطري است كه امريكا را تهديد مي كند. وي 
شكست اسرائيل در جنگ غزه را نتيجه مقاومت جانانه ملت مظلوم غزه عنوان كرد و 
گفت: مهم ترين استراتژي جنگ درون تمدني كه از سوي امريكا مطرح شده، نيابتي 
بودن آن است. وي ادامه داد:  ارتش سوريه و همچنين ارتش مصر بسيار قدرتمند 
بودند اما به دليل خيانت هاي سران برخي از كشورهاي عربي ارتش هاي اين دو كشور 
قدرت خود را از دس��ت دادند، با اين حال امروز شاهد هستيم كه نقطه ثقل جهان 
اسلامي كشور ايران است. حجت الاسلام والمسلمين سعيدي فرهنگ بسيجي را 
عامل اصلي تغيير معادلات سوريه عنوان كرد و افزود: يكي از ضعف هاي دولت عراق 
كه سبب ش��د مقاومت مردمي در برابر گروه هاي تكفيري آنچنان كه بايد و شايد 
نباشد اين بود كه نتوانست بسيج را در اين كشور براي مبارزه با گروه هاي تكفيري و 
سلفي به راه بيندازد. وي افزود: صدور فرهنگ بسيجي به لبنان و همچنين سوريه 
از مهم ترين بركات انقلاب اسلامي است و امروز هم يكي از رسالت هاي ما اين است 
كه تا جايي كه مي توانيم در جهت ص��دور اين فرهنگ غني به جهان تلاش كنيم. 
وي در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به سه نوع اسلامي كه در حال حاضر 
در دنيا مطرح مي شود، ادامه داد: اسلام تفكيري كه از عربستان در حال صادر شدن 
به جهان است و امريكا هم از آن حمايت مي كند، نخستين نوع اسلام در حال حاضر 
است، دومين اسلامي كه ما امروز با آن روبه رو هستيم اسلام سكولار شده و ناقصي 
است كه از تركيه به دنيا صادر مي شود و سومين اسلام هم اسلامي است كه به نام 

اهل بيت)ع( حركت هاي افراطي انجام مي گيرد.

مجلس به مديريت فرجي دانا اعتماد نكرد
اولين وزير دولت يازدهم از قطار كابينه پياده شد

رضا فرجي دانا، وزير عل�وم، تحقيقات و فناوري 
دول�ت يازدهم دي�روز در حالي از خ�ود در برابر 
منتقدان�ش در مجل�س ب�ه دف�اع پرداخت كه 
در نهاي�ت موفق ب�ه گرفتن رأي اعتم�اد مجدد 
از مجل�س نش�د و از قط�ار دول�ت پياده ش�د. 
به گ��زارش »جوان« جلس��ه اس��تيضاح وزير علوم 
دولت يازدهم دي��روز با به صدا در آم��دن زنگ آغاز 
به كار مجلس، برگزار ش��د تا نماين��دگان موافق و 
مخالف استيضاح پشت تريبون بهارستان قرار بگيرند 
و نظرات خ��ود را در خصوص رض��ا فرجي دانا بيان 
كنند، اين در حالي بود كه در غياب حس��ن روحاني 
رئيس جمهور كه در سفر استاني اردبيل قرار داشت، 
فرجي دانا با همراهي اعضاي كابينه از جمله اسحاق 
جهانگيري، محمدجواد ظري��ف، وزير امور خارجه، 
 س��يف رئيس كل بانك مركزي، قاضي زاده هاشمي 
وزير بهداش��ت، درمان و آموزش پزشكي، امين زاده 
معاون حقوقي رئيس جمهور، مجيد انصاري معاون 
پارلماني رئيس جمهور، مس��عود سلطاني فر رئيس 
سازمان ميراث فرهنگي و گردشگري، علي طيب نيا 
وزير امور اقتص��ادي و دارايي، رض��ا رحماني فضلي 
وزير كشور، بيژن زنگنه وزير نفت، علي جنتي وزير 
فرهنگ و ارشاد اس��لامي، نوبخت سخنگوي دولت 
و حميد چيت چيان وزير نيرو ب��راي دفاع از خود به 

مجلس آمد. 
   متأسفيم راهي جز استيضاح نداشتيم

با شروع جلسه علني مجلس، عليرضا زاكاني نماينده 
مردم تهران به عنوان نخستين موافق استيضاح وزير 

علوم به بيان دلايل استيضاح كنندگان پرداخت. 
زاكان��ي در ارتباط ب��ا اس��تيضاح فرجي دانا گفت: 
اس��تيضاح كنندگان حاميان ج��دي فرجي دانا در 
رأي اعتماد در س��ال گذش��ته بودند و ام��روز براي 
جهت گيري درست وزارت علوم راهي جز استيضاح 
نيافتند اما سؤال اينجاست كه چرا استيضاح؟ آيا راه 
ديگري نبود؟ علت اصلي اس��تيضاح، قانون شكني، 
التهاب آفريني، فعال كردن گسل هاي قومي � مذهبي 
و سياس��ي، گروه گرايي به جاي توليد علم و آراستن 

دانشگاه هاست. 
او ادامه داد: بازگشت عناصر بي صلاحيت به دانشگاه 
نيز يكي ديگر از دلايل ماس��ت. وزي��ر اطلاعات در 
همين دولت طي نامه رس��مي به س��ران قوا نسبت 
به بكارگيري برخي س��ران آش��وبگر توسط وزارت 
علوم و دانش��گاه آزاد اعتراض نمودند. جلسه اي نيز 
روز 16 تير با حضور رئيس مجلس برگزار شد و وزير 
علوم با فرافكني گفتند دانش��گاه آزاد به ما پاسخگو 
نيست و حس��ابش از وزارت جداس��ت. ما به عنوان 
نمايندگان مجلس با اس��امي وزارت اطلاعات كاري 
نداريم بلكه سؤال ما اين است كه چرا اقدام به جذب 
افراد بي صلاحيت در تحصيلات تكميلي مي كنيد. 
اصرار ما اجراي قانون بود؛ اينكه اين افراد حق ورود 
به دانشگاه ندارند، مگر اينكه وزارت اطلاعات بگويد 

كه آنها حق دارند. 
نكت��ه ديگ��ري ك��ه زاكان��ي ب��ه عن��وان دلي��ل 
استيضاح كنندگان عنوان كرد، التهاب آفريني و فعال 

كردن گسل هاي قومي، مذهبي و سياسي بود. 
او گفت: مجوز دادن به نشريات تجزيه طلب، الحادي و 
فتنه گر و فعال كردن تشكل هايي كه تجربه آشوبگري 
آنها در دهه 70 مش��اهده ش��ده از اين دست است؛ 
نش��رياتي كه با پول هاي خارج از دانش��گاه و به نام 
دانشجويان مجوز گرفتند و درخواست تجزيه ايران را 
دادند و با دعوت به آشوب و درخواست و بي اخلاقي در 
دانشگاه ها به فعاليت خود ادامه مي دهد. آيا اين يك 
نشريه دانشجويي است كه با اين كيفيت چاپ مي شود 
و وحدت ايران را زير سؤال مي برد و درخواست تجزيه 

ايران را مطرح مي كند.
اين موافق استيضاح در بخش ديگري از صحبت هاي 
خود با اشاره به بازگشت افراد مشكل دار به دانشگاه، 
گفت: برخي از اين افراد مش��كل اخلاقي داش��تند. 
تعدادي از دانشجويان و اساتيد يكي از دانشگاه ها به 
ما مراجعه كردند و طوماري به ما ارائه دادند كه نشان 
از خودكشي سه نفر به واس��طه جنايات يك استاد 

بي اخلاق داشت. 
   وزير نتوانست دانشگاه ها را مديريت كند

موسي غضنفرآبادي كه به عنوان دومين مخالف وزير 
علوم، تحقيقات و فناوري سخن مي گفت، خاطرنشان 
كرد: ايشان بدون استعلام از نهادهاي قانوني انتصاباتي 
را انجام دادند و دو نفر را كه بعدها صلاحيت شان تأييد 
نشد همچنان بر مسند مسئوليت نگه داشتند و در 
حالي كه طبق قانون كسي نمي تواند بيشتر از شش 
ماه سرپرست بماند، شما اصرار به حفظ سرپرست در 
معاونت خود داشتيد. همچنين در مقطع كارشناسي 
ارشد و دكترا تعدادي از افراد را كه واجد شرايط نبودند 
دوباره به دانشگاه ها دعوت كرديد و ثبت نام نموديد. 

نماينده مردم بم در مجلس شوراي اسلامي تصريح 
كرد: متأسفانه وزارت علوم و ش��خص وزير در 9 ماه 
فعاليت خود به رغ��م اظهارنظرهاي صريح نهادهاي 
اطلاعاتي درباره برخي افراد نسبت به اخراج آنها اقدام 

نكردند و بر حضورشان پافشاري نمودند. 
غضنفرآبادي تصريح كرد: در زمان رأي اعتماد به شما 
آقاي حداد شما را انساني متدين و توانمند خواند و 
ما به رأي دادن به شما ترغيب شديم و در زمان فعلي 
نيز دكتر لاريجاني تلاش هاي زيادي براي عدم اعلام 
وصول استيضاح كرد اما متأسفانه شما به همه اينها 
بي توجه بوديد و آق��اي وزير آيا ش��ما فتنه را درك 
كرده ايد؟ و اگر درك كرده ايد چرا بكارگيري عناصر 
مؤثر در اتفاقات سال 88 را در وزارتخانه خود دنبال 
نموديد و افرادي نيز از اين كار ش��ما حمايت كردند 
و وزير خارج نش��ين دولت اصلاحات رفتارهاي شما 

را تأييد نمود. 
   دانشگاه آبستن فتنه جديد است

سيد حس��ين نقوي حس��يني نيز به عنوان سومين 
مخالف فرجي دانا، در سخناني در موافقت با استيضاح 
وزير علوم گفت:  اينقدر بر طب��ل روابط تيره دولت و 
مجلس نكوبيد، اين همه تهديد و تهمت و توهين به 
استيضاح كنندگان براي چيست؟ استيضاح كنندگان 
چه مي گويند؟ چه مي خواهند؟ چرا اينقدر توهين 
مي كنيد؟ چرا اينقدر تهمت مي زنيد؟ مگر استيضاح 

وظيفه قانوني مجلس نيست؟
نقوي حس��يني خطاب ب��ه وزير علوم گف��ت: آقاي 
فرجي دانا چه كسي از ش��ما رانت و دانشگاه و رشته 
خواست؟ مگر پشت پرده چه مي گذرد؟ آيا خود من 
هيچ وقت با شما ملاقات كردم و چيزي خواستم؟ چرا 

تهمت مي زنيد؟
وي افزود: ما همه اصولگرا هستيم، اصولي داريم و بايد 
از اصول مان دفاع كنيم. اينكه انتخابات چه مي شود 
و اينكه ما نماينده مي شويم يا نمي شويم، اينكه وزير 
بعدي چه مي ش��ود، چه اهميت��ي دارد؟ اينكه ما را 
تهديد كنند اگر وزير برود بدتر از اين مي كنيم و ادامه 
خواهيم داد مهم نيست و ما مكلف به تكليف هستيم 
و مكلف به نتيجه نيستيم. اين نماينده مجلس با بيان 
اينكه امروز در دانشگاه ها خطر وجود دارد، اظهار كرد: 
 دانشگاه ها دارند آبستن فتنه جديدي مي شوند، بعضي 
مي گويند دولت با شما بد مي شود، پروژه هاي شما را 
متوقف مي كند، نامه هاي شما را جواب نمي دهد. همه 
اين بلاها سر ما بيايد، اما ما از اصول ، نظام و اسلام دفاع 
خواهيم كرد. نقوي حسيني خاطرنش��ان كرد: ما از 
خون شهدا و حجابي كه همين همسر آقاي فرجي دانا 
كه خانم محجبه اي هستند دفاع مي كنيم. امروز اين 

ارزش ها زير سؤال است. 
وي همچنين به برگزاري افطاري انجمن اس��لامي 
يكي از دانشگاه ها اش��اره كرد و افزود: در اين مراسم 
افطاري نوري زاد يكي از مهمانان آنهاس��ت كه همه 
او را مي شناسيم كه در اين مراسم خاطره اي تعريف 
كرده كه روي وبلاگ خود نيز گذاش��ته، اين خاطره 
را برويد ببينيد. اين عضو كميس��يون امنيت ملي و 
سياست خارجي مجلس همچنين به ارسال ايميلي 
محتوي يكسري تصاوير از س��وي سيستم مجازي 
دانشگاه براي بيش از 400 هيئت علمي دانشگاه اشاره 
كرد و افزود: اين تصاوير اهانت به همه ملت ايران به 
شهدا، به رزمندگان، به علما، به مجلس و به روحانيت 
و قوه قضائيه اس��ت. گفتني اس��ت حين سخنراني 
نقوي حسيني كه به عنوان موافق استيضاح صحبت 
مي كرد، كليپي عليه فرجي دانا وزير علوم پخش شد. 

   وضع رشد علمي كشور نگران كننده است
قاسم جعفري كه به عنوان چهارمين مخالف وزير علوم 
در جلسه استيضاح ديروز مجلس سخن مي گفت،  به 
كاهش سرعت رشد علمي كشور اشاره كرد و گفت: 
متأسفانه اين هشدار مهم است كه آهنگ حركتي ما 
در رشد علمي كند ش��ده است، البته نمي گوييم كه 
همه آنها مربوط به وزير فعلي است اما اين يك هشدار 
جدي به مسئولان اس��ت و ما فكر مي كنيم ديگران 
وزير علوم را مشغول به خود كردند. وي افزود: امروز 
اقتصاد، فرهنگ و پيش��رفت علمي مسئله اساسي 
كشور ماست اما متأسفانه عده اي مي گويند كه مردم 
مشكل معيشت دارند و شما به دانشگاه ها مي پردازيد 
و بنده نيز مي گويم كه در بخش معيش��تي حركتي 
مؤثر و كاربردي نديديم، حداقل دانشگاه و فرهنگ 

را حفظ كنيم. 
وي افزود: مگر نه اينك��ه رهبري فرمودند فرهنگ از 
اقتصاد مهم تر است، پس چرا مي خواهند كساني اين 

موضوع را به حاشيه برانند. 
   برخي جريان هاي سياسي 

از دانشجويان استفاده ابزاري مي كنند
محمدحسن آصفري ديگر موافق استيضاح وزير علوم 
نيز در صحن علني مجلس عنوان كرد: با اين انتصابات 
و بي در و پيكري و انتصابات افراد مسئله دار نمي شود 
دانشگاه را علمي كرد. ببينيد كه از سوم مهر 91 تا 23 
خرداد 92 چه اتفاقي در دانشگاه ها شكل گرفته است. 
اگر تدبير نيروهاي دلس��وز نبود غائل��ه اي چون كوي 
دانشگاه را پيش رو داشتيم. كساني كه براي رسيدن به 
اهداف شوم خود، دانشگاه را بهترين مكان براي ترويج 

عقايد ضد ديني و سخره گرفتن آرمان هايي كه مردم 
براي آن خون دادند مي بينند، در فضاي علمي رخنه 
كرده ان��د. نماينده مردم اراك مس��ائلي چون »توزيع 
شب نامه منافقين، انكار علني معاد و باورهاي ديني، زير 
سؤال بردن واقعه عظيم عاشورا، توزيع شب نامه هاي 
آبان كه روز  سياس��ي، ممانعت از برگزاري مراسم 13 
مبارزه با استكبار جهاني اس��ت، جمع آوري بنرهاي 
ضدامريكاي��ي، ترويج كت��ب پوچ گراي��ي و التقاطي، 
حمايت از زنداني��ان و ضدانقلاب« را ج��زو اقداماتي 

دانست كه نمايندگان مجلس با آنها مخالفند. 
او گفت: آيا غير از اين است كه با اين اقدامات بخواهند 
غائله اي مانند 18 تير را از دانشگاه ها شروع كنند و به 
سطح جامعه بياورند؟ بازگرداندن دانشجويان آشوبگر 
كه به  رغم نظر وزارت اطلاعات كه به صراحت گفته بود، 
نبايد بيايند چه معنايي دارد؟ اينها كس��اني بودند كه 
حكم آنها معاند و معارض و بعضاً قاچاقچي مواد بود. به 
نام دانشگاه نشرياتي را در بيرون از دانشگاه و با عنوان 
نشريات سلام چاپ كردند. ما هنوز غائله نشريه سلام را 
فراموش نكرده ايم. آصفري در ادامه نمونه اي از استاداني 

را كه به دانشگاه برگشته اند مثال زد. 
   ادعاي 3 هزار بورسيه واقعيت ندارد

علي اصغر زارعي نيز در س��خنان خ��ود در موافقت با 
استيضاح وزير علوم، تحقيقات و فناوري گفت: من در 
رأي اعتماد جزو كساني هستم كه براي آقاي فرجي دانا 
تلاش كردم كه خود ايش��ان هم ش��اهد هستند، اما 
فرآيندي پيش آمد و بيش از ش��ش ماه طول كشيد، 
به خصوص در چهار ماه گذشته كه من خودم در شش 
جلسه حضور داشتم و در اين جلسات از مجلس بسياري 

از افراد حضور داشتند. 
وي ادامه داد: من بح��ث خود را به بحث بورس��يه ها 
محدود مي كنم، بحث ما در ابتدا بحث هاي ديگري بود 
اما به يك باره دكتر صديقي معاون دانشجويي وزارت 
علوم مصاحبه اي كردند مبني ب��ر اينكه 3هزار بورس 

غير قانوني در دولت گذشته صورت گرفته است. 
نايب رئيس كميس��يون آموزش و تحقيقات مجلس 
خاطر نش��ان كرد: در همين راستا اعضاي كميسيون 
از وزير دعوت كردند ت��ا در اين رابطه توضيحات خود 
را ارائه كنند كه ايشان تش��ريف نياورده و خود دكتر 
صديقي آمدند، كميسيون آموزش مسئولان سابق امور 
دانشجويي را نيز دعوت كرد كه در همان جلسه معلوم 
شد وقتي آقايان گزارش دادند برخي افراد زير معدل 
14 و بعضاً 16 بورسيه شدند، مسئولان قبلي نيز اعلام 
كردند ش��وراي مركزي بورس كه طبق قانون مجلس 
تشكيل مي شود در همه دولت هاي گذشته مصوباتي 
دارد كه آن مصوبات نيز بايد مد نظر قرار بگيرد. وي با 
بيان اينكه از ابتدا مش��خص بود كه ليست ها با عجله 
تنظيم شده است، تصريح كرد: در جلسه اول قرار شد 
ليست ها كامل شود چراكه فقط نام و نام خانوادگي افراد 
در آن موجود بود و هيچ اطلاعاتي از افراد بورسيه شده 
وجود نداشت كه دوستان هم پذيرفتند براي جلسات 

بعد آنها را آماده كنند. 
وي در پايان گفت: براي خود بنده گفتند كه س��ه تن 
از برادرانمان از اين بورسيه اس��تفاده كردند در حالي 
كه يكي از برادران من در ابتداي انقلاب به ش��هادت 
رس��يد و دو نفر ديگر نيز بازنشس��ته هس��تند و اصلًا 
دانشگاه نرفتند، سؤال من اين است كه چرا بايد چنين 
فضايي ايجاد شود و برخي از نمايندگان كه قبل از دوره 
نمايندگي بورس بودند و بعد وارد مجلس شدند، بورس 
خود را متوقف كردند، اين فضا سازي ها و بداخلاقي ها 

جزو دلايلي است كه ما را به اينجا رساند. 
   ساماندهي آموزش عالي در 9ماهه 

حضور فرجي دانا بسيار مثبت است
اما پس از سخنان موافقان استيضاح، نوبت به مخالفان 
استيضاح رسيد. جواد هروي نماينده مردم قائنات در 
مجلس كه به عنوان مخالف اول استيضاح وزير علوم، 
تحقيقات و فناوري س��خن مي گفت، بيان كرد: حال 
بر حسب وظيفه به نكاتي رسيده ام كه جاي تحسين 
و س��پاس از وزارت علوم در عملكرد 9 ماهه خود دارد 
و در تمام ايام حضورم در مجلس از نزديك با مباحث 
و موضوعات آموزش عالي مش��هود بود و نقاط قوت و 
ضعف آن را لمس كرده ام و از نزديك با وزير جلس��ات 

زيادي داشتم. 
وي در ارتباط ب��ا بح��ث بورس��يه هاي وزارت علوم، 

خاطرنشان كرد: ما در اين بحث معتقديم هر تخلفي 
كه صورت گرفته بايد با آن برخورد شود و بنده كه عضو 
كميته بررسي بورس��يه ها بودم به اين موضوع اشراف 
دارم. اصل موضوع بورسيه از سال 80 به بعد داوطلبان 
بورس عملًا دو گروه بودند؛ يكي نخبگان و دوم مربيان 
تمام وقت دانشگاه و امكان ورود افراد ضعيف در بنيه 
علمي وجود نداشته است، لذا يك فيلتر اساسي بوده 
است به نام آزمون دوره دكترا و از سال 85 دستورالعمل 
شوراي بورس است كه موضوع بررسي در شوراي بورس 
را جايگزين آزمون اعزام مي كن��د و اين خودش يك 

تصميمي است كه زير سؤال است. 
نماينده مردم قائنات در مجلس شوراي اسلامي ادامه 
داد: در تمام مدت سال هاي گذشته آنچه تحت عنوان 
بورسيه هاي تبديل به داخل انجام مي گرفته است، عملًا 
از نگاه وزير بيرون بوده و خود وزرا از آن خبر نداشتند و 
سؤال اساسي اين است كه چگونه در يك مملكت وزرا از 

اينكه چند هزار نفر بورس مي شوند، خبر نداشتند. 
وي افزود: همچنين از سال 87 در دستورالعمل شوراي 
بورس يك نكته اضافه مي شود و آن اينكه آنهايي كه 
خدمات برجسته فرهنگي دارند نيز مي توانند از بورس 
اس��تفاده كنند، مش��كل اساسي اين اس��ت كه ما در 
كنار بحث آزمون و سنجش رس��مي كشور يك رانت 
غيرعلمي را داشتيم و يك پديده غيرعلمي، بي ضابطه 

و بي قانون را شاهد بوديم. 
وي ادامه داد: اگر در س��ال هاي پي��ش فقط نخبگان 
و ش��اگرد اولي ها از بورس اس��تفاده مي كردند، بعد از 
تصميمات خاصي كه به آنها اشاره شد، موجب شد هر 
كسي كه نور چشمي بوده يا مي توانسته از اين فرصت 
استفاده كند وارد بورس دوره دكترا مي شد و نكته بدتر 
اينكه كساني كه مي آمدند و دكترا مي گرفتند بلافاصله 
استخدام مي شدند و اين آغاز يك رانت ناعادلانه بوده 
اس��ت كه وزارت علوم در دوره فعلي دس��ت روي آن 
گذاشت و قصد برخورد با آن را داش��ت، بنابراين بعد 
از پديده نامبارك پذيرش در دوره دكترا شاهد پديده 
ديگري به ن��ام جايابي يا اس��تخدام غيرقانوني انجام 
مي گرفته و در ميان اين اف��راد افرادي وجود دارند كه 
مدرك كارشناسي ش��ان با معدل زير 12 بوده است و 

كساني كارشناسي ارشد گرفتند با معدل زير 14. 
   استيضاح بدترين راه حل ممكن است

غلامعلي جعفرزاده ايمن آبادي نماينده مردم رش��ت 
هم به عنوان دومين مخالف استيضاح فرجي دانا اظهار 
كرد: ببينيد چه كس��ي از نتيجه استيضاح خوشحال 
مي شود، ببينيد افراطيون فراري خارجي از كشور چه 
بوق و كرنايي راه انداختند، ما مي خواهيم چه كسي را 

از گردونه خارج كنيم؟
جعفرزاده ايمن آبادي گفت: مطالب��ي كه در وصف 
خصوصي��ات آق��اي فرجي داناس��ت را از همي��ن 
دوستان موافق استيضاح ش��نيديم، من قبلًا ايشان 
را نمي ش��ناختم، مگر خودتان نگفتيد تكليف مدار 
و ولايتمدار است و حتي نماز ش��ب مي خواند، پس 
چه شده اس��ت كه او را اس��تيضاح مي كنيد؟ حتماً 
پاسخ اين است كه در نتيجه عملكردش چيز ديگري 
مشاهده شد، اما اگر نتيجه استيضاح طوري شود كه 
از گردونه مديريتي دولت دهم خارج شود چه كساني 
خوش��حال مي ش��وند؟ افراطيون فراري خارجي و 
داخلي، معاندين؟ چرا آب به آسياب دشمن بريزيم؟

اين نماينده مجلس اشاره اي نيز به پخش فيلم هايي 
علي��ه فرجي دان��ا در صح��ن علني مجل��س كرد و 
گفت:  اين فيلم ها مال چه زماني اس��ت؟ چرا اينها را 
نمي گوييم؟ اين فيلم بعد از جريان كوي دانشگاه است 
كه به آقاي توفيقي دستور داده شد ميان دانشجويان 
برود و توضيحاتي بدهد، احتمال دارد كه ايشان در 

بيان مطالب خطايي كرده باشد. 
او همچنين به فرجي دانا نيز تذكر داد: اگر ابقا شويد 
بدانيد اين رأي را از مجل��س اصولگرايان گرفتيد و 
نمايندگان اصولگرا شما را ابقا كردند، نه كس ديگر. 

كسي حق مصادره اين رأي را ندارد. 
   هماهنگي رسانه هاي داخلي و خارجي براي 

فشار بر استيضاح كنندگان
پس از پايان س��خنان مخالفان اس��تيضاح، باردگير 
نوبت به موافقان رس��يد. بيژن نوباوه نماينده مردم 
تهران كه ب��ه عنوان موافق اس��تيضاح وزير علوم در 
جلسه علني مجلس شوراي اسلامي سخن مي گفت 

با پخش فيلمي در صحن علني مدعي شد كه برخي 
رس��انه هاي داخلي با رس��انه هاي خارج��ي به طور 
هماهنگ ب��ه تضعيف مجل��س و حماي��ت از وزير 
مي پرداخ��ت. وي افزود: اين كار با ه��دف انحراف از 
موضوع اصلي اس��تيضاح و نش��ان دادن ناكارآمدي 
مجلس فعلي شوراي اس��لامي و روحيه كاسبكارانه 
برخي نمايندگان انجام مي شد و برخي رسانه ها با ارائه 
آمار غلط و دروغ و انتشار برخي از اسامي اين هدف را 

پيگيري مي نمودند. 
اين عضو كميس��يون فرهنگي مجلس با بيان اينكه 
ما نگران اشكالات عمده اي در برخي از وزارتخانه ها 
هس��تيم، گفت: در عملكرد برخ��ي از وزارتخانه ها 
اتفاقات نگران كننده اي مي افتد و ما امروز نگران وزارت 
علومي هستيم كه در واقع بايد مؤمن ترين نيروهاي 
نظام را تربيت كن��د و از آقاي فرجي دانا مي پرس��م 
اساتيدي كه از روز اول دانش��جويان را براي گرفتن 
پذيرش در دانش��گاه هاي خارجي آموزش مي دهند 
و همان كساني هستند كه شما در دانشگاه ها جذب 

كرديد، مي توانند به دغدغه هاي ما پاسخ دهند؟
نوباوه با انتقاد از انتشار برخي نشريات در دانشگاه ها 
گفت: يكي از نشريات دانشجويي با تيتر»بايد فاتحه 
اين س��پاه را خواند« در خارج از دانش��گاه منتش��ر 
مي ش��ود و در دانش��گاه ها توزيع مي گ��ردد و هيچ 
برخوردي با آن نمي ش��ود. همچني��ن همانطور كه 
گفتيد 58 درصد از رؤس��اي دانشگاه ها تغيير كرده 
است و لطفاً وزير علوم بفرمايد كه اين افراد همسو با 
سياست هاي انقلاب هستند. وي در پايان تأكيد كرد: 
ما نگران تكرار اتفاقي هستيم كه رگ هاي امير كبير 
را بريد و كشور را 100 سال به عقب برد و رشد علمي 

كشور را 100 سال به تأخير انداخت. 
   مگر ما دنبال سياسي كاري هستيم

در نهاي��ت، الياس ن��ادران نماينده م��ردم تهران به 
عنوان آخرين موافق استيضاح پش��ت تريبون قرار 
گرفت و در موافقت با استيضاح وزير علوم گفت: در 
بحث استيضاح نمايندگان دلايلي داشتند كه آنها را 
ارائه كردند، اما امروز استماعي از ادله اي كه بگويند 
نش��نيديم و انتظار بود كه وزير به موارد اس��تيضاح 
مورد به مورد پاس��خ دهد. اين نماين��ده اصولگراي 
مجلس با بيان اينكه يكي از دغدغه ها اين است كه در 
محيط دانشگاه مسائل علمي و پژوهشي تحت الشعاع 
گرايشات سياسي قرار گرفته است، متأسفانه جواب 
مثبت نش��نيديم و يكدندگي و لجبازي نس��بت به 
تصميمات گذشته مانع از اين شده است. نادران افزود: 
اكنون در اين شرايط شب گذشته به ما فشار آوردند 
كه اگر آن دو نفر استعفا دهند مسئله حل است، مگر 
ما دنبال سياسي كاري هس��تيم! امروز حل مسائل 
وزارت علوم با رفتن و نرفتن اين دو نفر علاج نمي شود. 
وي خطاب به فرجي دانا گفت: ما هنوز شما را متدين 
مي دانيم و افزود: مسئله و مشكل ما اين است كه شما 
مديريت نمي كنيد و مديريت مي شويد و ديگران براي 

شما دولت در سايه تشكيل داده اند. 
نادران در ادامه سخنان خود به تعيين تكليف رئيس 
دانشگاه تهران اشاره كرد و گفت: در حال حاضر اين 
دانشگاه كه به عنوان يكي از دانشگاه هاي باسابقه و 
مادر است، بعد از مدت ها با سرپرستي اداره مي شود، 
آيا در بين اين  هم��ه اطرافيان مدي��ر لايق نبود كه 
ش��وراي عالي انقلاب فرهنگ��ي آن را بپذي��رد؟ آيا 
حتماً بايد با لجبازي كار پيش برود؟ يعني يك مدير 
لايق و هم رأي با خود پي��دا نكرديد؟ نادران در ادامه 
خاطرنشان كرد: برويد ببينيد رسانه هاي بيگانه آيا از 
استيضاح كننده ها دفاع مي كنند يا متهم؟ آيا ما آب به 
آسياب مي ريزيم يا رفتار وزارت علوم و ستاد جنگي 

كه تشكيل شده است؟
وي خطاب به نمايندگان گفت: دوستان من! اخراجي ها 
مفاسد اخلاقي داشتند و دختران دانشجوي كشور از 
دس��ت آنها در امان نبودند؛ دختران دانش��جويي كه 
خودكش��ي كردند و اكنون حتي 13 نفر را در پيام نور 
برگردانده ايد. وي در ادامه بار ديگر با مورد خطاب قرار 
دادن وزير علوم گفت: شما نامه وزارت اطلاعات در مورد 
ورودي هاي س��ال 90 را داريد كه 140 نفر در مقطع 
كارشناسي ارش��د و 23 نفر در دكترا ثبت نام كرديد. 
در حالي كه وزارت اطلاعات رس��ماً نامه رد صلاحيت 
را داده ب��ود. نادران ادام��ه داد: هم��ه دغدغه هايمان 
راجع به اينهاس��ت. آمار اغتشاش��ات دانش��جويي را 
بيان مي كنيد. فتنه 88 را چه كسي درست كرد. اين 
جريانات دانشجويي به كجا متصل بوده اند. اينها را كه 

بچه هاي بسيج درست نكرده اند. 
   انتشار اس�امي بورسيه  ش�ده ها را به هيچ 

عنوان تأييد نمي كنيم
رضا فرجي دانا نيز كه در پايان جلسه براي دفاع از خود 
به پشت تريبون مجلس آمد، با اشاره به انتشار اسامي 
بورسيه شده ها در فضاي مجازي گفت: هيچ كس حق 
چنين كاري را ندارد، اين فهرست ها از ديد ما مجعول و 
غيرقابل استناد است. حيثيت افراد برده شده برخي از 

آن اسامي هيچ تطبيقي با پرونده ها نداشتند. 
گفتني است فرجي دانا پس از دفاع از خود عنوان كرد: 
اگر رأي اعتماد مجدد به من داده نشد به خانه اصلي 
خودم كه دانش��گاه و آزمايشگاه اس��ت برمي گردم و 
آس��وده خاطر از اينكه تا آنجا كه توانسته ام در تحقق 
منويات مقام معظم رهبري كوش��يده ام و در عمل به 
آرمان هاي نظام كوتاهي نكرده ام و به كار علمي خود 

ادامه خواهم داد. 
   فرجي دانا رأي نياورد

پس از پايان سخنان موافقان و مخالفان، رأي گيري با 
حضور 270 نماينده برگزار شد كه در نهايت، فرجي دانا 
با 145 رأي موافق، 110 رأي مخالف و 15 رأي ممتنع 

از وزارت عزل شد.

   گزارش

ته�ران دي�روز مهم تري�ن مح�ور مطال�ب  روزنامه ه�اي صب�ح 
اختص�اص داده  ب�ه اس�تيضاح وزي�ر عل�وم  را  سياس�ي خ�ود 
بودن�د و بازت�اب س�اير اخب�ار كمرنگ ت�ر از ه�ر زم�ان ديگ�ري بود. 

   فرجي دانا هماني بود كه مي خواستيم
روزنامه كيهان در ستون اخبار ويژه خود با اشاره به عدم 
رأي آوري فرجي دانا در مجلس ششم براي وزير علوم 
نوش��ت: علي ش��كوري راد از اعضاي ح��زب منحله 
مشاركت ضمن ادعاي اينكه فرجي دانا اس��تقلال رأي دارد، درباره علت رأي 
نياوردن وي در آن دوره از مجلس شوراي اس��لامي گفت: فكر مي كنم همان 
موقع هم مجلس شناخت درس��تي از فرجي دانا نداشت وگرنه حتماً به او رأي 
مي داد. او دقيقاً همان چيزي اس��ت كه دانش��گاه هاي ما مي خواهند. يادآور 
مي شود افراطيون مجلس ششم صرفاً به اين اعتبار به فرجي دانا رأي ندادند كه 
آن هنگام مصطفي معين در جهت القاي حاكميت دوگانه و فشار به نظام استعفا 
كرده بود، بنابراين مشاركتي ها اصرار داش��تند كفه استعفا و تقابل و تهديد را 

سنگين كنند، اگر نه فرجي دانا نيز معرفي شده خاتمي بود. 
   كودتايي »دقيقاً« فراتر از خبر!

روزنام��ه وطن امروز در س��تون س��رمقاله خ��ود به 
خبر پراكني بي بي سي پرداخته و با اشاره به كودتاي 28 
مرداد در مقاله اي تحت عنوان »كودتايي »دقيقاً« فراتر 
از خبر!« آورد: از يكي ،  دو سال جلوتر تلويزيون بي بي سي فارسي مستند هاي ويژه اي 
براي گراميداش��ت كودتا در ايران تدارك ديده بود، حتي جناب صادق صادق نژاد 
)همان صادق خان صبا، مدير اين تلويزيون و شاكي درجه يك »وطن  امروز«( كه در 
اوايل راه اندازي اين تلويزيون با اين فلسفه كه دروغ »حناق« نيست، رسماً پيوستگي 
كل تشكيلات »بنگاه خبرپراكني بريتانيا« با وزارت خارجه و دربار باكينگهام را منكر 
مي ش��د � كه البته بعداً هم رديف بودجه 24ميليون پوندي بي بي سي فارسي در 
وزارت خارجه دولت فخيمه لو رفت و هم متن منشور سلطنتي اين بنگاه كه بدون 
اجازه ملكه كسي در آن حق نطق كشيدن ندارد � از مواضع قبلي كوتاه آمد و در اين 
مستند تفقد كرده، منت گذاشته و پذيرفته بود بخش فارسي  راديو لندن در سال 
1953 »دقيقاً« نقش بازوي پروپاگانداي سرويس مخفي انگليس براي براندازي 
دولت دكتر مصدق را بازي كرده است،  البته نيازي هم به تأييد و تفقد رسانه صادق 
صبا نبود چون دست كم شش سال پيش از اعتراف بي بي سي فارسي به دخالت در 
كودتا، در آگوست 2005 راديوي 4 بي بي سي، در برنامه »داكيومنت« يا »سند« نه 
فقط پروپاگاندا كه حتي انتشار رمز بحث برانگيز كودتا يعني واژه »دقيقاً« را هم بر 
عهده گرفت. در اين بخش از »داكيومنت« كه »يك كودتاي خيلي بريتانيايي« نام 
داشت و بعدها چندين جايزه رسانه اي نيز دريافت كرد، تصريح شده بود: گوينده 
خبر بي بي سي فارسي با اعلام »اكنون س��اعت دقيقاً 12 نيمه  شب است« به جاي 
جمله  هميش��گي »اكنون س��اعت 12 نيمه ش��ب اس��ت« پيامي رمزي به شاه و 
همراهانش براي اطمينان بخشي به آنان و نشان دادن آمادگي لندن براي كودتا داد. 
جالب اينكه تا چند سال بعد، طفلك صادق صبا هنوز خواب مانده بود و مي گفت 

راديو فارسي لندن اصلًا در آن ساعت شب برنامه نداشته است)!(
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